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Narodne noše praznovale v Kamniku 
Kamnik je minuli konec tedna na že 34. dnevih narodnih noš gostil rekordno število udeležencev. 

v Kamniku se je zbralo več tisoč narodnih noš. Foto: Gorazd Kavčič 

Kamnik - Prireditev, ki je z 

nastopi folklornih skupin iz 

Kamnika, Komende. Tolmina in 

bavarskega SUnchinga lepo fitc-

viio obiskovalcev privabila že v 

peick in soboto« je najbolj pester 

program ponudila prav v nede-

ljo. Dopoldansko dogajanje so 

popestrili župani z Gornjega 

Grada, Luč in Kamniku pobra-

tenega Trofaiacha, ki jih je na 

kuhanje golaža povabil kamni-

ški župan Anton Tone Smolni-

kar. Osrednje prizoriSČe je bilo 

v nedeljo namenjeno tudi fol-

klornim skupinam iz Kranja, 

Črnomlja, Bislrice ob Dravi in 

Trofaiacha, po pričakovanju pa 

je največ obiskovalcev privabila 

prav tradicionalna nedeljska po-

vorka narodnih noS. ki je letos 

prikazala rekordno število ude-

ležencev. Kljub slabSemu vre-

menu, ki je naposled le vzdrža-

lo. se j c na kamniSkih ulicah 

predstavilo 1400 narodnih nofi, 

vozov in konjenikov iz vse Slo-

venije in nekaterih krajev iz tu-

jine. Pomemben de! letošnje pri-

reditve je bita ludi letos predsta-

vitev izdelovalcev domaČe in 

umetne obni, ki s-o se na kakS-

nih 30 stojnicah predstavljali z 

obrtmi različnih zvrsti in pokra-

jinskih značilnosti, od izdelova-

nja gorenjske narodne noSe in 

klekljanja, pa do izdelovanja 

masla in pletarstva. Nekoliko 

razočarani pa so bili letos pred-

vsem mladi, ŝM organizatorji 

niso pripravili Študentske scc-

ne» ki jc minula leta ponujala 

večerne koncerte priljubljenih 

pop gla^sbenikov. Prireditev si je 

v treh dneh ogledalo 30.000 

obiskovalcev. Jasna Paladin 

Skromni obeti za zvišanje pokojnin 
LjubUana - Upravni odbor Zavoda za pokojninsko in invalidsko 

zavarovanje Slovenije bo na Četrtkovi seji obravnaval tudi gibanje 

plač in pokojnin v letošnjih prvih sedmih mesecih. Po zakonu 

mora zavod septembra uskladiti pokojnine, če je nastala pozitivna 

razlika med stopnjo rasti povprečnih mesečnih plač na zaposlenega 

v prvih sedmih mesecih v primerjavi z njihovim lanskim povpreč-

jem ter stopnjo rasti pokojnin v enakem obdobju. Medtem ko jc bila 

najnižja pokojninska osnova v letoi^njih prvih sedmih mesecih za 

5,61 odstotka viSja od lanskega povprečja, so statistični podatki o 

plačah za zdaj znani le za prvo polovico leta. v katerem pa so bile 

plače viSje od lanskega povprečja le za 2,48 odstotka. Čeprav so se 

julija plače v javnem sektorju lahko povečale za 2,5 odstotka, je bolj 

malo verjetno, da bo mesečno povprečje plač po .sedmih mesecih 

doseglo tolikšno rast. da bodo že septembra izpolnjeni pogoji za 

uskladitev pokojnin. C.Z, 

Mladi gasilci na 
Gorenjskem 

Zavarovali bodo Alpe 
župani občin Jezersko, Kamnik, Luče. Preddvor in Solčava so včeraj podpisali pismo o nameri za sodelovanje 

pri trajnostnem razvoju na območju Kamniško-Savinjskih Alp. 

Kamnik • Za omenjene občine 

predstavljajo KamniŠko-Savinj-

ske Alpe pomemben vir in pri-

ložnost za udejanjanje trajnost-

nega razvoja. Na območju, veli-

kem 643 kvadratnih kilometrov, 

kjer živi več kot 32 tisoč ljudi, 

naj bi zavarovali 249 kvadratnih 

kilometrov površine. Zaščitili 

naj bi naravo, ohranili kulturno 

krajino in arhitekturno identite-

to. zavarovali vodne vire in po-

dobno. hkrati pa ljudem omogo-

čili, da v tem prostoru gospoda-

rijo in se razvijajo. Skupni pro-

jekt omenjenih občin, države in 

občin v sosednji Avstriji bo 

regijski park. ki bo kot vc^ilno 

evropsko območje učinkovito 

združil upravljanje naravnih 

vrednot in irajnostni razvoj lo-

kalnih skupnosti na tem območ-

ju. Prvo skupno dejanje bo pri-

prava regionalne zasnove pros-

Med zmagovalci so bili tudi domači gasilci. 

MoŠi\ie - Gorenjska je prvič 

gostila državno tekmovanje v 

orientaciji za gasilsko mladino. 

Ta čast je pripadla več kot sto-

letje staremu društvu v Mo5-

njah, ki deluje v Gasilski zvezi 

občine Radovljica. Majhen kraj 

z 850-letno zgodovino je očaral 

okrog 550 udeležencev z zna-

menitostmi in lepoto okolice. Po 

njej so potekale proge s kontrol-

nimi točkami, ki jih je bilo treba 

najti v Čim krajSem času. To je 

bil za marsikatero ekipo trd 

oreh, v.<ieeno pa je večina po 

končanem nastopu pohvalila 

izvedbo tekmovanja. 

Posebej zadovoljni so odiSli 

domov člani tistih društev, 

ki so si priborili pokale za naj-

boIjSa mesta. Trije pokali so os-

tali v Mošnjah, za kar .so 

zaslužni mladinci (na sliki j im 

izroča pokal podpredsednik 

GZS Toni Koren), starejši pio-

nirji in mlajši pionirji. Več na 

10. strani! 

Stojan S ^ e Župani Solčave. Luč. Kamnika. Jezerskega in Preddvora (od leve proti desni) pri podpisu pisma o nameri. 

Vabilo novim ubonentom 

VPIS v ABONMA PREŠERNOVEGA GLEDALIŠČA 
Novi abonenti iiihko kupite vstopnice 
od srede, 15. septembra, do sobote, 18. septembra 2004. 
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torskega razvoja za Kamniško-

Savinjske Alpe, občine pa zanj 

skupno kandidirajo za evropska 

sredstva v programu Interreg III 

A. Na slednjem naj bi pridobili 

100 milijonov potrebnih sred-

stev, občine pa bodo skupaj 

zagotovile nekaj več kot 14 mi-

lijonov. Župani Mi lan Kocjan 

(Jezersko), Anton Tone Smol-

nikar <Kamnik). Ciri l Rose 

(Luče). Franc Ekar (Preddvor) 

in Vojteh Klemenšek (Solčava) 

so včeraj o skupnih načrtih pod-

pisali pismo o nameri. 

Danica Zavrl Žlebir, 

foto: Gorazd Kavčič 



Enaka skrb za podeželje in mesto 
GorenjsKi kandidati SLS za volitve v državni zbor želijo zastopati malega človeka. 

Kadovyica - *'Nai$a kandidatna Usta /a drŽavnuzborske volitve, 

ki nastopa na (vorei\|skeiii, jc sestavUena i i predstavnikov, ki 

uspešno delujejo v ̂ Lstvu, zdravstvu, poc^ctni.^tvu« med nami je 

več uspešnih županov. Ponosen sem« da seni v taki d r u ž b i j e 

minuli Četrtek v radovyiški Linhartovi dvorani na predstavitvi 

kandidatov v 1. volilni enoti dejal predsednik Sloveaske yudske 

stranke (SLS) Janez Podobnik, ki kandidira v volilnem okraju 

Idr^a. 

Predsednik Rdeččga križa Slo-

venije dr- Janez Remškur 

(kandidat v volilnem okraju Je-

senice) je poudaril, da se bo 

zavzemal za ohranitev bolnišni-

ce, vključno s pediatričnim de-

lom. na Jcscnicah. "V zdravstvu 

jc potrebno zmanjkati Čakalne 

vrste, ki so le instrumeni varče-

vanja. ter povečati vlogo izbra-

nega osebnega zdravnika v ce-

lotnem procesu zdravljenja pa-

cienta," je med drugim povedal. 

Metka Pazlar (Radovljica 1), 

uČitcljica, jc opozorila na zgre-

5enost devetletne osnovne Šole, 

v kateri razred izgublja pomen 

neke širše družine, in na predra-

ge učbenike: "Vsak teden pro-

dajajo knjige po 990 tolarjev, 

šolski učbeniki pa stanejo kar 

po pet do Šest tisoč tolarjev." 

Med drugim se zavzema tudi za 

vsem dostopen (brezplačen) štu-

LDS ekpres na Gorenjskem 
Krai\) - Ekipa Liberalne demokracije Slovenije z avtobusom LDS 

ekspres bo jutri, 15. septembra, obiskala Gorenjsko. Vodil jo bo 

predsednik stranke in vlade mag. Anton Rop. Pridružili se ji bodo 

tudi kandidati LDS iz prve volilne enote. Avtobus bo med 8. in 9. 

uro v Kranjski Gori pred hoteloma Larix in Prisank, med 9.30 in 

10.30 na Jesenicah pred trgovskim centrom Merkur, med 11. in 12, 

uro na Bledu pred hotelom Park, med 12.30 in 14. uro v Radovljici 

na Linhartovem trgu. med 14.30 in 15.30 v Tržiču pred trgovskim 

centrom Deteljica, med 16. in 17. uro v Naklem pred občino in med 

17.45 in 19. uro v Škofji Loki na Mestnem u-gu. Ob 20. uri se bo za-

čela v hotelu Creina v Kranju volilna konvencija. J . K. 
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dij. za dvig kakovosti (in ne 

kvantitete) turizma. 

Vladimir Čeme (Radovljica 

II). nekdanji župan Radovljice, 

podpira decentralizacijo države: 

"OWinam je potrebno dati več-

jo moč. da bodo lahko same od-

ločale o svoji usodi." Vinko 

Perne (Tržič), tržiški podžupan. 

bo zastopal predvsem interese 

podjetnikov in obrtnikov, ki 

imajo po njegovem mnenju pre-

malo vpliva na dnevno politiko, 

zavzema pa se tudi za povezova-

nje obutvene industrije na Go-

renjskem. 

Franc ČebuU (Kranj III). žu-

pan Cerkelj, se jc po izstopu iz 

SDS odločil za SLS. "ker mi je 

najbližja politična opcija, saj 

sem se že v času Članstva SDS 

vedno imel za ljudskega social-

demokrata". Kot poslancc bi na-

daljeval dosedanje prizadevanje 

za uresničevanje regionalnih 

razvojnih programov in povezo-

vanje gorenjskih občin. 

Ravnatelj kranjske gimnazije 

Franci Rozman (Kranj I in 11) 

pravi, da želi spremenili misel-

nost volivcev, ki imajo SLS za 

kmečko stranko. "Smo ljudska 

stranka, ki se enako zavzema za 

razvoj mest kot za razvoj pode-

želja. Naša naloga jc ščitenje 

šibkih." napoveduje. 

"V Sloveniji ima nova elila 

v.so moč. Gre za mlade ljudi, ki 

so zaradi divje privatizacije, ka-

tero je omogočila LDS, oboga-

teli čez noč. V normalnem oko-

lju tega ne bi mogli storiti. Vo-

litve so trenutek, ko lahko to 

spremenimo," je med drugim 

povedal Igor Draksier (Škofja 

Loka I), župan Škofje Loke. 

Dr. Marta CiraJ (Kamnik), 

vodja sektorja 2a ocenjevanje 

tveganja in monitoring v Uradu 

RS za kemikalije, je prav tako 

za povezovanje znotraj regije, 

njena skrb pa bo posvečena 

predvsem vprašanju natalitete, 

ohranitvi kulture in narodne de-

diSčine. ekologiji in decentrali-

zaciji. 

V volilnem okraju Škofja 

Loka II za SLS kandidira Miha-

el Prevc. ki je imel v četrtek kot 

župan Železnikov druge obvez-

nosti, zato se predstavitve ni 

udeležil. 

Simon Šubic 

Srečanja Združene liste 
Krai\j - Kandidati 2^ružene liste socialnih demokratov v 4.. 5. in 

6. volilnem okraju se bodo jutri. 15. septembra, ob II. uri na Pangr-

ščici srečah z borci. Kandidatka Marina Urbane bo v Čeuiek. 16. 

septembra, ob 16. uri pri Vodovodnem stolpu, v soboto, 18. septem-

bra, med 10. in 11. uro pa na Glavnem trgu v Kranju. Aleksander 

Ravnikar se bo danes, v čeuiek in v petek po 17. uri predstavil na 

Zlatem polju in v Struževeni. na desnem Bregu Save, na Miljah in 

na levem bregu Save. Rajko Bakovnik bo danes med 16. in 19. uro 

na Golniku, v Goričah in v Tenetišah, jutri med 16. in 19. uro v Na-

klem. v Dupljah in v Podbrezjah. v četrtek na Visokem, v Hotema-

Žah. v OlŠevku. na Lužah in v Srednji vasi, v petek od 16. ure dalje 

pa v športnem centru Milje. J . K. 

O stanovanjskem problemu 
Radovyica - Mlada Liberalna demokracija vabi na okroglo mizo 

z naslovom Stanovanje ni več iluzija, ki bo v četrtek, 16. septembra, 

ob 18. uri v sejni sobi občine Radovljica. Gostje Janko S. StuŠek, ra-

dovljiški župan in kandidat LDS na volitvah, Jože Novak, predsed-

nik uprave Stanovanjskega sklada, Jože Kapus, direktor Alpdoma, 

ter predstavnik Gorenjske banke bodo spregovorili o stanju na sta-

novanjskem trgu ob sprostitvi prve nacionalne stanovanjske varče-

valne sheme ter o tem, kako do stanovanja sploh priti. S.Š. 

KOTIČEK ZA NAROČNIKE 
Poročno veselje 

V Gorenjskem glasu mladoporočencem na Gorenjskem v zn îk ve-

selja in najboljših želja podarjamo polletno brezplačno naročnino na 

naš časopis. I^ed kratkim smo z darilom razveselili ludi Simono in 

Florijana Pintarja iz Rovt pri Podnartu. V njunih prvih srečnih dneh 

po poroki, ko imata dne^e zagotovo zapolnjene z množico novih 

skupnih opravil, sta si vzela čas tudi za prikupno zahvalo. 
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Hvala, draga Simona in Florijan. Želimo vama, da bi se vedno 

imela tako rada kot zdaj! 

Gorenjski glas pa naj vama bo v prijetno in informativno branje. 

Petra Kejžar 

Čakanje na državo ni smiselno 
"Tržičani smo uspešni le, ko delujemo izven Tržiča," je bila ena od ugotovitev na oglati mizi ZLSD. 

Tržič - Gospodarski napredek prinašata le znar\je in trdo delo, ne 

pa čakai^je na pomoč države ali na lepše čase. Tako bi lahko str-

nili glavno misel z okrogle mize o gospodarskem razvoju in vpli-

vu na socialne razmere v Slovenci in Tržiču, ki jo je prejši^i četr-

tek v IVžiču pripravila Združena lista socialnih demokratov. 

Nekoliko provokativno so jo 

poimenovali kar oglata miza. na 

vogale pa so se posedli prof. dr. 

Franci Križanič. predstojnik 

Ekonomskega inštituta pri pra-

vni fakulteti, ki je sodeloval tudi 

pri pripravi gospodarskega pro-

grama ZLSD. tržiški kandidat 

na volitvah dr. Borut "VVerber 

in Božidar Meglič, danes uspe-

šen samostojni podjetnik, ki je v 

preteklosti zasedal vodstvena 

mesta v obutveni industriji. 

Franci Križanič meni, da bi 

lahko v Tržiču investitorje pri-

dobivali v obliki brezplačne po-

delitve komunalno urejenih 

zemljišč za dobo desetih let, kar 

počno ludi v Evropi. Veliko pri-

ložnost vidi tudi v ureditvi po-

slovne cone. ki je v Tržiču tre-

nutno nimajo, tretja možnost pa 

je po.stavitev inštituta obutvene 

industrije, ki bi postal žarišče 

razvoja obutvene industrije. 

"Neizkoriščene možnosti ima 

Tržič tudi na področju kmečke-

ga turizma, zato bi morali več 

vlagati v izobraževanje kme-

tov." razmišlja Križanič. 

Božidar Meglič meni, da je 

nesmiselno uničiti celotno delo-

vno intenzivno industrijo, saj 

vsaka družba potrebuje navadna 

Evropski liberalci na Gorenjskem 
Krai|j - Na pobudo Jelka Kacina, slovenskega poslanca v evrop-

skem pariamentu, je prišlo pretekli teden v Slovenijo na študijske 

dneve 72 poslancev liberalno demokratske skupine evropskega par-

lamenta, ki je z 88 poslanci za ljudsko in socialdemokratsko tretja 

Za vas bele/imo čas! ^ V ^ ^ ^ V M l M ^ l GLAS 

najmočnejša skupina v parlamentu. Razen Jelka Kacina je poslanka 

te skupine tudi Mojca Drčar - Murko. Evropski poslanci so v če-

trtek prišli tudi na Gorenjsko in obiskali Savo in Iskratel ter proto-

kolarni objekt Brdo. Pred prihodom v Slovenijo je del poslancev 

obiskal tudi Beograd. Na sliki: med obiskom v kranjski Savi. 

Jože Košnjek, foto: Gorazd Šini k 

delovna mesta. "Vendar pa nam 

konkurenčnost še ni povsem 

zlezla pod kožo, še vedno delno 

živimo v socialistični miselno-

sti, po kateri jc za vse poskrbela 

država," opaža Meglič, ki po 

drugi strani ugotavlja, da bi mo-

rala država z davčnimi olajšava-

mi pomagali območjem z indu-

strijskimi panogami, ki so v kri-

zi. "Take rešitve poznajo v 

Nemčiji. Italiji, zakaj ne bi po-

dobno ravnali ,Še v Sloveniji. 

Banke so pri nas krasno sanira-

li, na vse ostalo pa so pozabili." 

Simon Šubic 

Danes prve predstavitve list 
Knii\j - Kot smo najavili že v petek, bo Gorenjski glas danes> 

14. septembra, začel s predstavitvami kandidatnih list za volitve 

v državni zbor. Žreb je določil, da se bodo v 1, krogu predstavi-

le naslednje kandidatne liste: Slovenska Uudska stranka, Zele-

ni Slovence, Za podjetno Slovenko, Lista .štirih strank (Glas 

žensk Slovenije, Zveza za Primorsko, Zveza neodvisnih Sloveni-

je. Nova demokracija Slovenije) in Socialna liberalna stranka. 

Predstavitve bomo opravili danes ob 16. uri. objavljene pa bodo 

v petek. 17. septembra. 

V četrtek, 16. septembra, ob 16. uri se bodo v našem uredni-

štvu predstavile naslednje liste: Naprej Slovenca, Nova Slove-

nca - KrSčanska Uudska stranka. Demokratska stranka Slo-

venye, Aktivna Slovenga in Junijska lista. Njihove predstavit-

ve bodo objavljene 21. septembra. S.Š-

m 
brezplačne vrtce in brezplačne u^jenlke za vse | 

ukinitev šolnin in cestnin I 

znižanje davkov in s tem povišanje plač 



Projekti so, denarja ni 
Kol iko razen iznajdl j ivost i posamezn i kov k razvoju na Š k o f j e l o š k e m pr i speva pr iprav l jenost o b č i n s k i h uprav na 

č r p a n j e denar ja iz d ržavnega in ev ropskega p ro računa? 

KOMENTAR 

Krai\j - Ob^inu Core^ja vas - Poljane je od leta 2000 uvrščena 

med občine s posebnimi razvojnimi potrebami, izbrana pa je 

bila po dveh od treh kriterijev: zaradi slabe gospodarske razvi-

tosti in zaradi nadpovprečnega Števila kmečkega prebivalstva. 

Prav zato naj bi za razne projekte dobili velike denarje. 

Agcncija RS za regionalni raz-

voj jc pred dnevi občini Gore-

f^a vas - Poyane oUobrilu ne-

povratna sredstva za gradnjo ka-

nalizacije in vodovoda Gorenja 

vas - Todraž v vrednosti 190,5 

milijona tolarjev (gre Ic za del 

potrebnega denarja), ki ga bt>do 

Črpali v naslednjih treh letih. To 

ni edini tovrsten projekt, saj so 

lani odprli vodovod Stara Oseli-

ca (80 milijonov), ki so ga sofi-

nancirali z evropsko prcdpri-

siopno pomočjo Sapard. "Drža-

va nam je dala tudi industrijski 

obrat Alpinc in zemljišče v go-

Žena 50-odsiolno, letos pa so v 

občini začeli s prcpotrcbno ob-

novo šole v Poljanah in rekon-

strukcijo regionalke. 

V občini Ziri so za izgradnjo 

in prenovo vrtca lani od ministr-

stva za Šolstvo dobili 46 milijo-

nov tolarjev, letos pa iz evrop-

skega programa Sapard 42 mili-

jonov tolarjev za gradnjo vodne-

ga zbiralnika Tabor. "Dobili 

smo k nekaj sredstev za manjše 

projekte: od ministrstva za oko-

lje za Studijo o energetski zasno-

vi dobre tri milijone, isa obnovo 

muzeja Stare 5olc od minisustva 

zato težko izpeljemo večje inve-

sticije. Ministrstva projekte so-

financirajo v vrednosti 30 od-

stotkov, preostalo moramo zbra-

li sami. To pa je težko," je 5e po-

jasnila VonČinova. 

Drugi županov mandat v Že-

leznikih imenujejo kar ccstni 

mandat. Država v tem obdobju 

financira izgradnjo treh odse-

kov: Na Trnju (102 milijona). 

Češnjica (30) in Selca (slabih 

35). Za Muzej Železniki naj bi v 

10 letih od države pridobih pri-

Ipližno 50 milijonov tolaijev. le-

tos $0 jih tri. za digitalizacijo 

prostorskih aktov so dobili 2,3. 

za telovadnico skoraj tri milijo-

ne. iz evropskih skladov pa za 

plačilo dokumentov obvoznice 

Železniki 2.8 milijona tolarjev. 

^'Prijavili smo se tudi za inve.sti-

Cveto Zaplotnik 

Med največje "dobitke" občin na Loškem prav gotovo spada gospodarska cona Todraž. 

cijo v kanalizacijski sistem, a 

dobili negativen odgovor, sedaj 

se rc5uje naSa pritožba. V letih, 

ko največ namenjamo za ceste, 

pa res nimamo denarja tudi za 

druge projekte. Ti bodo prišli na 

vr.sto po cestah, saj so le-te 

predpogoj za uspešen razvoj," 

nam je na vprai^anje. ali bi lahko 

pridobili 5e več državnih ali ev-

ropskih sredstev, odgovorila Ci-

rila l\ijek iz občine Železniki. 

V največji občini tega območ-

ja, Skolji Loki, so iz Evropske 

unije do sedaj prejeli največ de-

narja prek Saparda za gradnjo 

vodovodov. Za vodovod Rovte -

Lenart - Luša so dobili 27,8 mi-

lijona. za vodni zbiralnik in vo-

dovod pa 6 milijonov tolar-

jev. Zit projekt Town Twinning 

so v zadnjih petih letih dobili 

približno 6 milijonov, v sklopu 

Interrcg III 1.5 milijona in s pro-

jektom Leonardo da Vinci 

560.000 milijonov tolarjev. Iz 

državnega proračuna so pred 

dvema !etoma dobili dobrih 11,5 

milijona za agregat na čistilni 

napravi. 20 milijonov za izgrad-

njo knjižnice, slabih pet za 

sanacijo Škofjeloškega gradu 

in za obnovo Športne dvorane 

Poden 6,3 milijona. Lani so 

za ureditev prvih razredov OŠ 

Škofja Loka Mesto dobili 13 

milijonov, za odlagališče Draga 

pa 2 milijona tolarjev. Letos so 

za primarni vodovod od Sotočja 

do Virška dobili sredstva v 

višini 26.5 milijona tolarjev. 

Seveda je tudi rekonstrukcija 

ceste pri Sv. Duhu plod držav-

nega proračuna, tako naj bi 

še letos začeli tudi z rekonstruk-

cijo odseka regionalke Podlub-

nik - Klančar. 

Boiitjan Bogataj, 

foto: Polona Mlakar Baldasin 

Polnomastno 
ali posneto 

Okrotmca, s katero jc minister Soht\'(i. znttnost in šport (oh so-

Movanju ministrstvo z^i zdravje} osnovne in srednje šate pozval k 

utivanju manj mastnega mleka, je Sloveniji ponovno izzvalo pole-

iniko o tem, ati je mlečna maščoba nujno potrebna zo razvoj odra-

Jlčajoče mUuiine ali pa je zgolj nevarna sestavina iivila. Polemično 

ost bolj kot potrošniki sučejo strokovnjaki - eni iz kmetijslce (mlekar-

ske) dejavnosti in drugi iz zdravstvene. Na ministrstvu za zdravje so 

prepričljivi: polnomastno mleko in polnomastni mlečni izdelki vse-

bujejo velik delet zdravju Škodljivih nasičenih maščobnih kislin, ki 

so dejavnik n'eganja za zvišan holesterol in zvišane maščobe krvi. 

te pa lahko povzročijo ateroskleroze, boleztii sn a in oiilja ter neka-

tere vrste raka. Hrana z večjim de lete m maščob je tudi preveč kalo-

rična in povzroča prekomerno telesno teto in debelost, še poudar-

jajo in za dokaz navajajo izračun: če uživamo dnevno 2.5 decilitra 

mleka s 3.5 odstotka mlečne maščobe, namesto da bi posegli po ti-

stem z 1.5 odstotka maščobe, se lahko v enem letu zredimo priblit-

iio dva kilograma. Prepričljivi so tudi strokovnjaki z drugega brega 

mlečne reke. iz kmetijske (mlekarske) dejavnosti. V Kmetijsko goz-

darski zbornici Slovenije dokazujejo, da se mlečni maščobi po kri-

vici pripisuje vrsta slabih lastnosti in da je enostransko priporočilo 

o uživanju manj mastnega mleka Škodljivo za šolsko mladino. "Mle-

ko s svojo vsebnostjo in sestavo beljakovin, vitaminov in rudnin sodi 

tned pomembFta iivila v častt rasti in razvoja otrok in mladostnikov, 

Zjoto hi morali njegovo uporabo spodbujati in ne omejevati." so za-

pi.sali v pismo ministru za .šolstvo in Še dodali, da za večje števi-

lo predebelih otrok ni krivo polnomastno mleko, ampak predvsem 

pomanjkanje gibanja. V tem Je bržkone tudi zrno resnice. Otroci ve-

iiko presedijo pri računalniku, tudi učitelj telesne vzgoje na eni od 

gorenjskih srednjih šol je pred kratkim pripovedoval o tem, kako le 

Še redka dekleta lahko splezajo do vrha vr\'i v telovadnici. Pitje mle-

ka (posnetega ali neposnetega) med šolsko mladino ni posebej pri-

ljubljeno, veliko raje posegajo po sladki pijači in mastnih prigriz-

kih. Evropska unija celo spodbuja uživanje mleka v šolah, a za pol-

nomastno mleko namenja celo višje spodbude kot za delno posneto. 

Potrošniki, ki si želijo čim veČ verodostojnih nasvetov za zdravo 

prehranjevanje, so ob takšnih polemikah, kot je tale z mlekom, in oh 

množici različnih, pogosto povsem nasprotujočih si informacij 

zbegani in ne vedo. komu naj hi verjeli. Ali naj bi v tem konkremem 

primeru verjeli zdravstveni ali kmetijski stroki?! 

KRANJCANKA 
w w w . g o r c n j s k i g l a s . s i 

spodarski coni Todraž. A je vse 

skupaj mrtvi kapital, vsaj dokler 

ne bomo našli pravih progra-

mov in investitorjev. Na lahek 

način pa ne dobivamo kupov 

denarja." nam je pojasnila di-

rektorica občinske uprave Eli-

zabeta Rakovec. Ta v kratkem 

napoveduje razpis za investira-

nje v gospodarsko cono Todraž 

(objavljen bo tudi na spletnih 

straneh občine), kjer naj bi ob-

čina dala zemljišče v najem za 2 

evra za kvadratni meter na leto 

in podelila pravico gradnje za 

99 let. Pri pomembnejših inve-

sticijah (šola) je država soudele-

za kulturo dvakrat po 3 milijo-

ne, za skakalni centcr (glavni 

investitorje SK Alpina) je drža-

va prispevala 12 milijonov," 

nam je povedala Olga Vončina 

iz občinske uprave. Pričakujejo, 

da bo država prek DRSC Se vla-

gala v razvoj regionalne ceste. 

Skupaj z državo naj bi kmalu 

začeli z gradnjo doma za ostare-

le, kjer mora občina zagotoviti 

komunalno opremljeno zemljiš-

če, dodati bodo morali tudi 

nekaj denarja. "S slabimi 600 

milijoni tolarjev vrednim občin-

skim proračunom smo med 

finančno šibkejšimi občinami. 

Se bodo na Križu 
sporazumeli 

Komenda - Letošnje poletje v občini Komenda je bilo na gradbe-

nem področju nadvse živahno. Prav pri gradnji kanalizacije in vodo-

voda na Križu pa se zadnje čase zapleta. Z^ad i nere.Šenih zemlji-

ških vprašanj oziroma vpisov v zemljiško knjigo in katastrskih 

oznak je prišlo že do zastojev pri gradnji vodovoda. Na zadnjem 

sestanku s člani vaškega odbora in lastniki zemljišč ob cesti skozi 

Križ je župan Tomaž Drolec z direktoijem občinske uprave Slavkom 

Poglajnom predstavil celotni projekt in potek gradnje ter zagotovil, 

da bodo sporna vprašanja reševali na podlagi kaia,stra in ovrednotili 

tudi odškodnino po enakih merilih, kot je bilo to v dosedanjih ures-

ničevanjih tovrstnih pmjektov v Mostah in na Glavarjevi cesti. 

To županovo zagotovilo je bilo dokaj pomirjevalno, vendar so 

posamezniki opozarjali, da tudi nekdanji oziroma predvsem zadnji 

katastrski zapisi niso neoporečni. Zato vsi niso bili najbolj za 

županovo pobudo, da bi skozi Križ od zahoda do vzhoda skupaj z 

vsemi tremi vpadnicami na Križ po izgradnji kanalizacije in vodo-

voda poleg cest uredili tudi pločnik, javno razsvetljavo oziroma dru-

go komunalno infrastrukturo. "To bi uredili s plačilom odškodnine 

za sporazumno odstopljena zemljišča podobno, kot smo ob Glavar-

jevi cesti in skozi Moste. Tako bi se po celoviti komunalni in 

prometni ureditvi s pločnikom v Mostah in na Glavarjevi cesti v 

občini Komenda pridružil tudi Križ." je razlagal in predlagal župan. 

Kaže pa, da se bodo z vaškim odborom in mejaši ozironiia lastniki 

ob trasah Še nekajkrat sestali. Zapleta se zaradi dveh lastnikov 

zemljišč, ki sta tudi zahtevala zaustavitev gradnje, že pri vodovodu. 

Zato bodo o županovem predlogu na Križu nedvomno še potrebna 

usklajevanja. Andrej Žalar 

Prva nagrada na Gorenjsko 
Na e v r o p s k e m na teča ju o negi s tare jš ih j e zmagata m e d s lovensk imi ude leženc i 

mag . Z v o n k a H o č e v a r Šajatovič. 

Ljubyana - Direktorica Doma 

PeU-a Uzarja v Tržiču je prepri-

čala domače ocenjevalce s po-

znavanjem problematike starej-

sih in inovativnimi predlogi za 

delo z njimi. Njen prispevek 

bodo ocenili še v Nemčiji, kjer 

bodo izbrali mednarodnega 

zmagovalca ob koncu januarja 

prihodnje leto. 

Slovenija je prvič sodelovala 

na evropskem natečaju HART-

MANN European Care Award. 

na katerem v Nemčiji od leta 

1988 vsako drugo leto podelju-

jejo nagrade za vzorne ideje 

strokovnjakom s področja 

zdravstvene nege. Od leta 2000 

ima natečaj evropski značaj, le-

tos pa so prvič povabili k sode-

lovanju tudi strokovno osebje v 

domovih za oskrbovance ter pa-

tronažne sestre iz naše države. 

Kot je pohvalil direktor nemške-

ga podjetja Hartmann Raimund 

Koch na novinarski konferenci 

v Ljubljani, so Slovenci prispe-

vali 8 od skupno 190 nalog iz 

evropskih držav, kar je največ 

glede na .število prebivalstva. Za 

temo letošnjega natečaja so iz-

brali naslov "Zavrženi - ali spo-

5iovani? Koncepti uspešnega 

sodelovanja sorodnikov in neg:o-

valnega osebja pri varstvu sta-

rejših." S predlogi iz nagrajenih 

nalog bodo skušali izboljšati 

nego starejši ljudi. Po besedah 

Valerije Lekič PoUšak iz slo-

venske ocenjevalne komisije je 

v prispevku Zvonke Hočevar 

Šajatovič veliko strokovnih 

Zvonka Hočevar Šajatovič je zmagala med slovenskimi udeleženci 

natečaja. Foto: Gorazd Kavčič 

predlogov, ki jih bo moč upora-

biti v praksi pri nadaljnjem delu. 

Zaradi enostavnosti bo pred-

stavljeni model lahko služil za 

razvoj nege in celovite oskrbe 

starejših, zato si zasluži prvo 

nagrado v vrednosti 1000 evrov. 

Drugo nagrado (500 evrov) je 

prejela Ur^ka Lunder. dr. me-

dicine iz Ljubljane, tretjo (250 

evrov) pa Barbara Trbovc iz 

Zgornje Rečice pri Laškem. 

"Na področju socialnega var-

stva delam že deset let. Magistr-

sko delo sem posvetila raziska-

vam potreb starejših. Ob pogo-

vorih z njimi sem pri mnogih 

zaznala strah pred starostjo, ko 

bodo postali nemočni. Njihove 

predstave, da se hodi iz bolniš-

nic v domove le umiral, skuša-

mo v našem domu spremeniti z 

vrsto dejavnosti in aktivnim 

vključevanjem svojcev. Problem 

je. da sprejem v dom ni možen 

takoj. Zato organiziramo tudi 

pomoč na domu. Žal starej.5i in 

svojci ne vedo, kakšne so mož-

nosti za to. Razne oblike pomo-

či so tudi nepovezane in zato 

premalo učinkovite. Potrebovali 

bi urad, ki bi nudil informacije 

na enem mestu, ob tem pa skr-

bel za svetovanje in pomoč." je 

izjavila Z v o n k a H o ^ v a r Š ^ a -
lovič pred četrtkovo svečanostjo 

v Cankarjevem domu. Nagra-

jenki, ki se bo potegovala za us-

peh tudi na iztraru zmagovalnih 

nalog iz osmih evropskih drŽav 

v Beriinu. .so z aplavzi čestitali 

varovanci doma iz Tržiča, v 

Ljubljano so jih z avtobusom 

pripeljali na podelitev nagrad, 

kar je bil zanje vesel dogodek. 

Stojan 

Odgovorna urednica 

Marija Volčjak 

Namestnika odgovorne 

urednice 

Jože Košnjek. Cveto Zaplotnik 

Uredništvo 

novinarji - uredniki: 

Boštjan Bogataj. Alenka Brun. 

Helena Jelovčan, Katja Dolenc. 

Igor Kavčič. Jože Košnjek, Urša 

Petemel, Stojan Saje, Vilma Sta-

novnik. Cveto Zaplotnik. Danica 

Zavrl Žlebir, Andrej Žalar. Štefan 

Žargi; stalni sodelavci; Matjaž 

Gregorič, Mateja Rant, Mendi Ko-

kot, Miha Naglič. Milena Miklav-

čič, Renata Škrjanc. Simon Šu-

bic, Marjeta Smolnikar 

Tehnični urednik 

Grega Flajnik 

Fotografija 

Tina Doki, Gorazd Kavčič. 

Gorazd Šinik 

Lektorica 

Marjeta Vozlič 

Vodja komerciale 

Mateja Žvižaj 

Vodja marketinga 

Petra Kejžar 

GORENJSKI GLAS je registrirana blago-
vna in storitvena znamka pod št . 9771961 
pri Uradu RS ze intelektualno lastnino 
Ustanovitelj in izdajatelj: Goreniski glas. 
d.o.o., Kranj / Direktorica: Marija Volč>ak / 
Naslov: Zoisova i . 4000 Kranj / Tel.: 
04/201 42 00. Iax; 04/201 42 13. 
e-mail: info@g-glas.si: mati oglasi m osmrt-
nice: tet. 04/201 42 47 {sprejem na avto-
matskem odzjvniku 24 ur dnevno); uradne 
ure: vsak detovni dan od 7. do 15. ure / 
Goren>ski glas je polledmk. izhaia ob tortah 
in pettah. v nakladi 22.000 izvodov / Red-
ne prik>g«: TV okno (tednik). Moja Gorenj-
ska (mesečnik). Letopis Gorenjska (enkrat 
letno) in devet kskainih pniog / Tisk. SET. 
d.d.. Ljubljana / Naročnina: tel.. 04/201 
42 41 / Cena izvoda- torek 200 Sn". 
petek 300 SIT; naročnina za september: 
2.000 SIT. (ret)e četnietjo: 6.500 SIT. 
drugo podetje: 13.300 Srr, letna naročn^ 
na: 26.000 Srr; redni tetni plačniki imajo 
25 % popusta, drugi letni rwočnikj pa 20 
% popusta, naročnina za tujino 1(X) EUR; 
v cene je vračunan DDV po stopnji 8.5 "fe; 
naročnina se upošteva od tekoče številke 
časopisa do pisnega preklica, ki velja od 
začetka naslednjega obračunskega obdo-
bja / Oglasne storitve: po ceniku: oglasno 
trženje: tel : 04/ 201 42 48 

http://www.gorcnjskiglas.si
mailto:info@g-glas.si


Prenovljena dvorana na Skaručni 
Po skoraj poldrugem desetletju so se v občini odločili, da vanjo povrnejo dogajanja. 

Vodice - ()sredi\ja slovesnost ob koncu minulega tedna pa je bilo 

svečano odprtje prenovljene dvorane v domu na Skaručni. 

Nekdanji zadružni dom. ki so 

ga na Skaručni ogradili s prosto-

voljnim delom Icia 1958, je bil 

vse do začetka devetdesetih lel 

minulega stoletja prostor ui kruj 

za različna srečevanja in dejav-

nosti domačinov in druJlcv, 

Tako je bilo Se posebno na za-

četku. po izgradnji, ko so bili 5e 

posebno mladi dejavni s plesi, 

družabnimi srečanji in različni-

mi prireditvami. 

Ob osamosvojitvi in ustanovit-

vi samostojne občine Vodice, ko 

so v Vodicah mladi v Prosvet-

nem druStvu obnovili tedanjo 

oziroma sedanjo dvorano kul-

turnega doma. je dom z dvorano 

na Skaručni začel propadati. 

Celo desetletje ni bilo poiem 

prave volje in pripravljenosti, da 

bi v dom in dvorano spet povr-

nili dogajanja. 

Leios pa se je občinski svet z 

županom Branetom Podbor-

škorn odločil, da dvorano z 

odrom na Skaručni prenovijo, 

da se vanjo spet povrnejo naj-

različnejša dogajanja. Za preno-

vo so se odločili med drugim 

tudi za to. ker naj bi nekaj časa 

dvorana na Skaručni prevzela 

občinska dogajanja, ko bodo v 

Vodicah uresničevali projekt 

poslovno kulturnega srcdiSč« in 

bodo sedanji dom podrli. 

Začetek oživljanja prenovljene 

dvorane so domačini in gostje 

doživeli že v soboto, ko so po 

slovesnosti in nagovoru župana 

Braneta PodborSka v polni dvo-

rani pripravili kulturni program 

druStvi upokojencev Vodice in 

Bukovica - Šinkov TUrn. godba 

Vodice, Mešani pevski zbor Bi-

ser in skupina Pop mix. 

Že po odprtju in ob prvi prireditvi so domačini in gostje v soboto na-

polnili prenovljeno dvorano na Skaručni. 

V občini so za prenovo dvora-

ne, odra. pomožnih prostorov, 

električne instalacije in central-

nega ogrevanja namenili 20 mi-

lijonov tolarjev. Župan pa se je 

ob odprtju iSe posebej zahvalil 

obrinikom iz občine Vodice, ki 

so v nekaj mesecih opravili vsa 

obnovitvena dela. 

Andrej Žalar 

Helikopterji na kranjskem nebu 
Slovenska vojska je ob odhodu dveh skupm vojakov v tujino pripravila privlačno predstavitev v kranjski vojašnici, 

Kraix} - Obiskovalci so si lahko ogledali različno vojaško oboro-

žitev, opremo in tehniko, s katero so uprem^jene enote Sloveaske 

vojske. Tokrat sta .se še posebej predstavila tudi 18. bata^on za 

radiološko, kemično in biološko obrambo in 9. brigada za nad-

zor zračnega prostora. Prva se namreč danes odpravka na uspo* 

sabUai^e v Nemčijo, konec tedna pa drugi na Kreto v Grčgo. 

Minister za obrambo Anton 

Grizold je v svečanem nagovoru 

povedal: "Slovenska vojska je 

zrela vojska, ki stalno napreduje, 

tudi skozi profesionalizacijo. To 

nam priznavajo tudi v tujini, v 

velik ponos pa nam je slovenska 

zastava v Natu." Opisal je se 

glavne proce.se reorganizacije, ki 

še ni zaključena, saj jih čaka še 

v vojašnici so v soboto pokazali veliko zanimivega. 

veliko nalog, da bo postala voj-

ska po meri Slovenije. Minister 

je zaskrbljen, ker v ospredje vse 

bolj vstopajo nove oblike spopa-

dov - terorizem, ki pretresa ves 

svet. "Prav to od nas zahteva 

stalno usposabljanje " je na pot 

pospremil bataljon in brigado 

minister Grizold in dodal: "Z 

drugimi vojskami se ne moremo 

primerjati količinsko, lahko pa se 

z usposobljenostjo in opremlje-

nostjo." 

V kranjski vojašnici pa je bilo v 

soboto zares veliko videli. Voja-

ki, tako fanije kot punce, so pred-

stavili oborožitev in drugo voja-

ško opremo. Obiskovalci so si 

ogledali pehotno oborožitev, 

havbice, vojaški vozili Valuk in 

Hummer (ter se z njimi tudi pe-

ljali), več helikopterjev, opremo 

vojaških gornikov, več tovornih 

vozil. Svojo opremo so predsta-

vili ludi vojaki, ki odhajajo na 

tuje. V sklopu pridobivanja no-

vih kadrov je Slovenska vojska 

odgovaijala tudi na vsa vprašanja 

o možnosti zaposlitve ter hkrati 

privabljala z lokostrelci. "V sklo-

pu vojske deluje reprezentanca. 

ki se udeležuje tako civilnih kot 

vojaških tekmovanj. Med nami 

pa je tudi svetovni prvak Dejan 

Sitar," nam je predstavil loko-

su^lsko dejavnost Matjaž Šipec, 

ki sicer skrbi za predstavitve Slo-

venske vojske. 

Z vojaškimi vozili so se tokrat 

lahko peljali tudi civilisti, med 

njimi smo opazili tudi policista 

Romana Ando^ška, ki se je 

skupaj z družino zapeljal z valu-

kom: "Ne, kaj takšnega v Polici-

ji nimamo, seveda pa imamo 

drugačna oklepna vozila. Za 

obisk so navijali otroci, tudi lepo 

vreme je in mislim, da bo še za-

nimivo. Vojska se zelo spremi-

nja, to je pohvalno in vredno po-

zornosti." Veliko pozornosti je 

bila deležna tudi pred.siavitev he-

likopterjev in predstavitev bojne 

simulacije raketnega sistema 

zračne obrambe Roland. Obisko-

valci so tokrat lahko prvič videli 

tudi nove službene uniforme Slo-

venske vojske, si potešili želodce 

s pravim vojaških golažem in se 

zabavali z Rebeko Dreme(j. 

Bo^jan Bogat^, 

foto: Polona Mlakar Baldasin 

Kranjčani so se bali elektrike 
Kranj - V hiši Vinka Majdiča 

ni poslovni stavbi HE Sava, je 

niča v Kranju. 

V obuditev in ohranitev tega 

pomembnega dogodka so v 

petek na hiSi odkrili spominsko 

ploščo. Na slovesnosti sta bila 

tudi vnuka Vinka Majdiča 

Aleksander Majdič. ki je ob tej 

priložnosti med drugim opozo-

ril na uresničevanje dveh zako-

nov s področja poprave krivic, 

ter Viiomir Gros. Slavnostni 

govornik pa je bil minister za 

okolje, prostor in energijo Ja-

nez Kopač. 

Mlin ob Savi pod Kranjem je 

prišel v Majdičevo posest pred 

130 leti, ko ga je Peter Majdič 

iz Jarš kupil od Leopolda Jugo-

vica. Sin Vinko Majdič je pod-

jetnega očeta še presegel. Pro-

dajo mlinskih izdelkov je razši-

ril v zahodno Evropo in posku-

šal elektrificirati tudi mesto 

Kranj. Že leta 1892 je v dunaj-

ski tovarni Kremenetzkv & 

Mayer naročil načrte za elek-

na Stari cesti 3, danes prenovUe-

pred 112 leti zasvetila prva žar-

trarno in električno omrežje. 

Vendar pa so Kranjčani, kot je 

na petkovi slovesnosti spomnil 

predsednik uprave Elektro Go-

renjska Jože Knavs. elektrifi-

kacijo mesta zavrnili. Zato je 

Vinko Majdič kupil !e manjši 

dinamo, s kalerim je začel raz-

svetljevati posodobljeni mlin, 

gospodarska poslopja in svoje 

stanovanjske prostore. Trideset 

let kasneje je Vinko Majdič 

svoje mlinsko podjetje preobli-

koval v sodobno vodno elek-

trarno in tako so tudi vsi Kranj-

čani dobili elektriko. 

Helena Jelovčan 

Ob 112. obletnici prve žamice v Kranju je govoril tudi Aleksander Majdič. 

Rolanje 
po vesolju 
Jesenice - Varovanci Varstve-

no delovnega centra Jesenice so 

9. septembra na Čufarjevem 

trgu predstavili svoje delo. "Pri-

reditev ni v čast kakšnega praz-

nika ah dne. Lani septembra sc 

nam je utrnila ideja, da bi nare-

dili revijo naših izdelkov. Odlo-

čili smo se, da jo uresničimo na 

jesen. Celo leto smo Šivali oble-

ke. delali blago, nakit iz kerami-

ke." je dogodek razložila men-

torica v projektu Nataša Pristov 

Trček. Pri šivanju oblek in izde-

lavi scene je veliko pomagala 

Claudia Markizeli» sicer pa so 

se v mentorstvo vključili vsi za-

posleni v varstveno delovnem 

centru. 

Predstavitev so poimenovali 

Rolanje po vesolju in se za kra-

tek čas preselili v osončje Me-

morius. Varovanci so .se prelevi-

li v manekene, prehajali s plane-

ta na planet - prazgodovina, sta-

re kulture, krizna doba, obdobje 

ročk and rolla. plastična doba -

in odlično predstavili obleke, 

dodatke in nakit. 

Mendi Kokot 

Bazoviški junaki vedno bolj živi 
v petek popoldne je bila v Prešernovem gaju 

tradicionalna slovesnost v spomin Bidovcu, Marušiču. 
Milošu in Valenčiču. 

Krai\j - Mladi domo^ubi so morali umreti 6. septembra pred 74 

leti, ker so se preveč goreče borili za pravice Slovencev v takrat-

ni Italgi. Že leta 1930 so jim f\jihovi rojaki, ki so se dokaj mno-

žično zatekli tudi v Kranj« v Pre.^ernovem gaju postavili prvi 

prolifa.^i.stični .spomenik na svetu, ob katerem se 2e po tradiciji 

ob obletnici smrti bazoviških junakov zberejo Slovenci z obeh 

strani meje. 

Osrednji govornik na petkovi slovesnosti je bi! pesnik in politik 

Boris Pangerc iz odbora za proslavo bazoviških žrtev pri Narodni 

in Studijski knjižnici v Trstu. Med drugim je dejal, da so bazoviški 

junaki vedno bolj Živi. Trst, ki je tradicionalno desno usmerjeno me-

sto, že od leta 1945 težko prenaša vse. kar bi lahko zasenčilo njego-

vo samopodobo. Odkar se je težiSče desniČarstva zaJcoreninilo tudi 

v srcdiitču Italije, krajevni desničarski politiki dobivajo krilu. Za-

Osrednji govornik na ^ovesnosti jd bil tržaški pdsrtik irt politik Boris 
Pangerc. 

Sčitni zakon za Slovence v Italiji .se ne uresničuje, zgodovina, zlasti 

polpretekle dobe. se izkrivlja, bazoviške junake se ludi v javnem 

življenju omalovažuje, zmeija s terorisli. Najbolj zagrizeni desničar-

ji so postali tako glasni, da je njihov glas segel celo do Rima in da 

so pred njim utihnili celo levičarji, je 5e dejal Boris Pangerc. 

O pomenu protifašističnega boja Slovencev je govoril tudi kranjski 

župan Mohor Bogat^. Ko ima na^ soseda polna usta demokraci-

je. se naSi rojaki .»Se vedno borijo za svoje praviceje med drugim de-

jal. Poudaril je nujo po ohranitvi nacionalne in kulturne identiteti v 

združeni Evropi ter zaželel, da bi svet usmeijal energijo, znanje in 

sposobnosti v koristne cilje, namesto v oborožitve in vojne. 

Spominsko slovesnost v PreSemovem gaju so obogatili oktet Od-

mevi, ObnniSki moški pevski zbor dr. Janez Bleivveis in Pihalni or-

kester Mestne občine Kranj. Helena Jelovčan 

Jutri na Koprivnik 
Žiri - Območna zveza borcev Žiri Je v soboto ob 60. obletnici 

usmrtitve talcev pripravila proslavo v Mršaku (ob poli iz Žirov v 

Goropeke), hkrati pa so svečano odprli tudi obnovljen spomenik in 

urejeno okolico. Na icm mestu so nasprotne sile usmrtile Emesta 

Demšarja, Jožeta Jereba, Marjanco Jereb, Terezijo Kopač in 

Franca Paplerja. Svečani govornik je bil Marjan Vidmar, sodelo-

vali pa so tudi učenci OŠ Žiri in Mešani pevski zbor Društva upo-

kojencev Žiri. Svečanosti se je udeležilo približno 150 nekdanjih 

borcev, svojcev in drugih simpatizerjcv. "V govorih smo bili bolj za-

držani, saj so tu volitve. Mi smo nepolitična organizacija, zato se ob 

takšnih priložnostih ne želimo izpostavljati." nam je povedal pred-

sednik žirovskih borcev Ernest Demšar. 

Predsednik pa za jutri, sredo, ob 15. uri napoveduje Se spominsko 

srečanje na Koprivniku pri Žireh, kjer je na hiši Pavla Cigaleta (po 

domače Pretovčana) spominsko obeležje na sedem padlih borcev 

Vojkove brigade, ki so umrli pred 15. septembrom 1944. Ti so sedaj 

pokopani na Dobračevi. B. B. 

Cenejša pomoč na domu 
Kranj - Mestna občina Kranj trenutno pokriva 52 odstotkov eko-

nomske cene pomoči na domu, ki jo opravlja Dom upokojencev 

Kranj. 1350 tolarjev za uro negovalkinega dela na domu je za mar-

sikaterega starejšega Človeka, ki bi tovrstno pomoč sicer rad izkori-

stil, prevelik izdatek. Na zadnji seji mesmega sveta, prejšnji teden v 

sredo, je svetnik Stane Štraus predlagal znižanja s 1350 na 1000 to-

laijev. Njegovo pobudo je svet sprejel. Razliko do ekonomske cene 

bo poslej v večji meri ( M odstotkov) pokrivala občina, na mesec to 

pomeni okrog 400.000 tolarjev več denaija iz občinskega proraču-

na. V mestni občini Ljubljana je uporabniška cena ure pomoči na 

domu 683 tolaijev. H. J. 

Lonca gostovala v češkem Taboru 
Školja Loka, Tabor - Škofjeloška plesna skupina Lonca seje mi-

nuli konec ledna udeležila tradicionalne srednjeveške prireditve v 

Češkem mestu Tabor, kjer so kot gostje iz prijateljske občine nasto-

pili s svojim programom plesov iz 15.. 16. in 17. stoletja. Nastope 

petih plesnih parov iz Škofje Loke sije ogledal ludi slovenski vele-

poslanik na Češkem Drago MiroiHč. uradna spremljevalca skupine 

- predstavnik škofjeloške občine Anton Peršin in predstavnica LTO 

Škofja Loka Andreja Čcbulj. pa sta obisk sklenila z uradnim sreča-

njem pri mestnem županu FrantiŠku Dediču, ki je poudaril pomen 

prijateljstva med mestoma in izrazil upanje, da bi se sodelovanje aa 

podobnih prireditvah nadaljevalo tudi v prihodnje. J . P. 

-rd 


